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Protokół nr XXXVI 
Z XXXV Sesji Rady Gminy Kluki 

z dnia 28 grudnia 2009 r. 
 

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
         
        Otwarcia obrad XXXVI sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący Rady Gminy, 

Grzegorz Augustyniak, który przewodniczył obradom. Powitał serdecznie wszystkich Radnych, Pana 
Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana Mecenasa, sołtysów. Następnie oświadczył, iż zgodnie  
z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 15 radnych, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2  do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 

 
Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad. 
 
              Porządek obrad radni otrzymali z zawiadomieniem i materiałami na sesję. Uwag do 
porządku obrad nie było, za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009 r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2010 r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 44/XXIII/2001 Rady Gminy Kluki z dnia 28 
grudnia 2001 roku w sprawie zasad sprzedaży w drodze bezprzetargowej samodzielnych lokali 
mieszkaniowych stanowiących własność Gminy Kluki wraz z ułamkową częścią gruntu udzielenia 
bonifikat przy sprzedaży. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. 
8. Podjęcie innych niezbędnych uchwał. 
9. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.  
10. Interpelacje i wolne wnioski. 
11. Sprawy różne. 
12. Zakończenie obrad. 
 

 
 
Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
       
                 Protokół z ostatniej sesji był do wglądu w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na 
sali obrad. Uwag do protokołu nie zgłoszono. Za przyjęciem głosowali wszyscy radni. 
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Punkt 4  – Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009rok. 
 
                  Zmiany w budżecie omówiła Skarbnik E. Bednik. Zmiany dotyczą: 
1) Zwiększenia dochodów – dostosowanie planu budżetu do dochodów już zrealizowanych: 

- 40 tys. z tytułu  odpłatnego nabycia prawa własności, 
- 44 tys. odsetki bankowe z lokat, 

2)   Zwiększenia wydatków bieżących: 
      - wynagrodzenia osobowe (odprawa emerytalna) 
      - energia elektryczna (zmniejszenia z tego tytułu dokonuje się w rozdziale 606 16 drogi 
        publiczne gminne) 
      - schroniska dla zwierząt (zmniejszenia z tego tytułu dokonuje się w rozdziale 700 05 pozostałe 
         usługi) 
3) Zmniejszenia wydatków bieżących: 

a) drogi wewnętrzne: 
- przebudowa drogi wewnętrznej w m-ci Osina, 
- dokończenie przebudowy drogi wewnętrznej w m-ci Wierzchy Parzeńskie. 
Łączna kwota zmniejszeń wynosi 74 200, 00 zł 

      b) zakup samochodu służbowego – 45 000,00 zł 
      c) obiekty sportowe – 20 800.00 zł 
Saldo zmniejszeń, zwiększeń wynosi 91 520,00 zł 
Budżet po zmianach wynosi: 
dochody 11 007 996,96 zł. 
wydatki  12 516 011,96 zł. 
 
Radny J. Dymiński skierował zapytanie na jaki cel zostaną przeznaczone środki pozostające  
z budowy drogi w Osinie oraz zaproponował, aby przeznaczyć je na zmianę dachu na budynku 
OSP w Osinie. Skarbnik E. Bednik udzieliła odpowiedzi, że środki te wejdą na nadwyżkę 
budżetową.  
Następnie Wójt J. Rożnowski przypomniał, iż w tym punkcie porządku obrad analizujemy budżet 
roku bieżącego. Zaproponował również, aby przyjąć uchwałę budżetową na rok 2010 w brzmieniu 
zgodnym z przedłożeniem, a następnie na kolejnej sesji zdecydować na co będzie przeznaczona 
nadwyżka. Propozycja takiego rozwiązania wynika  z 2 kwestii: 
1) uwolnienie środków z budowy kanalizacji, 
2) sprawa Domu Kultury i jego ewentualnego remontu ( projektant zobowiązał się do 10 stycznia 

udzielić informacji dotyczącej zmniejszenia inwestycji, czasu oraz kosztów przeprojektowania). 
Innych pytań do projektu uchwały nie było. Opinia Komisji Budżetu i Finansów dotycząca 
proponowanych zmian w budżecie był pozytywna. Przewodniczący przeczytał projekt uchwały.  
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.  
 

Uchwała Nr 50/XXXVI/09 
Rady Gminy Kluki 

Z dnia 28 grudnia 2009 r. 
w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2009rok. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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Punkt 5  – Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2010 r. 
 
                  Przed sesją odbyło się posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji 
Rewizyjnej. Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie protokołów z posiedzeń komisji.  
Komisja Budżetu i Finansów po analizie projektu uchwały budżetowej zgłosiła uwagi dotyczące 
wysokości środków przeznaczonych na oświatę. Natomiast w sprawie remontu GOK, zdaniem 
komisji środki na 2010 rok należy pozostawić bez zmian. Ewentualnie po informacji od projektanta 
w sprawie projektu modernizacji, jeśli będzie taka decyzją środki z budżetu będzie można zdjąć.  
                 Natomiast Komisja Rewizyjna po analizie budżetu zaproponowała, aby przesunąć 
remont Gminnego Ośrodka Kultury na rok 2011, a w to miejsce wprowadzić do budżetu 
przebudowy dróg wewnętrznych wraz z ich przekształceniem na drogi gminne w następujących 
miejscowościach: Podwódka, Laski, Żelichów, Kaszewice Kolonia, Wierzchy Parzeński – 
Wierzchy Kluckie, Zarzecze, Żar. Komisja zaproponowała również wprowadzenie do budżetu 
uzupełnienie oświetlenia ulicznego zgodnie z wnioskami złożonymi przez radnych oraz 
wybudowania miasteczka ruchu drogowego przy Zespole Obsługi Szkół w Klukach.  
Po wysłuchaniu opinii komisji pozostali radni wyrazili własne zdania.  
Radny J. Konieczny – podzielił opinię Komisji Budżetowej uzasadniając, że należy poczekać na 
informację od projektanta i wówczas podjąć decyzję w sprawie modernizacji GOK.  
Radna I. Lewińska stanowczo opowiedziała się za przesunięciem modernizacji budynku GOK na 
rok 2011, ponieważ w pierwszej kolejności ważniejsze jest budowanie dróg. Radna złożyła 
wniosek o przegłosowanie propozycji Komisji Rewizyjnej. 
W wyniku dyskusji dotyczącej zaproponowanych rozwiązań przez Komisję, część radnych poparła 
propozycję Komisji Budżetowej podzielając opinię, że należy zaczekać do czasu uzyskania 
informacji od projektanta w sprawie zmiany projektu na remont GOK. Natomiast druga część 
radnych podzieliła opinię Komisji Rewizyjnej uznając, że modernizację budynku należy przesunąć 
na rok następny, gdyż ważniejszym celem jest budowa dróg. Remont budynku jest kosztowną 
inwestycją, również kosztowne będzie jego utrzymanie.  
Skarbnik E.Bednik wyjaśniła, że zadanie dotyczące modernizacji Domu Kultury, które Rada chce 
zdjąć z projektu budżetu na rok 2010 jest załącznikiem Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na rok 
2009. Jeżeli ta kwota nie będzie zmieniona w budżecie na 2009 rok, nie może również ulec zmianie 
w projekcie budżetu na 2010. Te kwoty uchwalone w WPI  w 2009 muszą być zgodne z projektem 
na 2010. Jeżeli takiej zgodności nie będzie Regionalna Izba Obrachunkowa taką uchwałę uchyli. 
Rada może dokonać zmian w budżecie na 2010 rok. 
Następnie po krótkiej przerwie Pani Skarbnik omówiła projekt budżetu na rok 2010: 
1) dochody 9 291  636, 00 zł: 
a) dochody bieżące 9 164 636, 00 zł, 
z tego udział dotacji i  subwencji to kwota 5 289, 621 zł, co stanowi 56,93 % dochodu budżetu 
ogółem, 
b) dochody majątkowe 127 tys. zł, 
2)  wydatki 10 491 999, 85 zł:  
a) wydatki bieżące 8 169 603 zł, 
b) wydatki majątkowe 2 322 396, 85 zł co stanowi 22, 13 % wydatków ogółem. 
Wyodrębnione środki z budżetu w ramach Funduszu Sołeckiego stanowią kwotę 126 235, 40 zł. 
Ponadto w budżecie zostały utworzone rezerwy: 
1. rezerwa ogólna – 60 tys. zł, 
2. rezerwa celowa – 222, 719 tys. zł. 
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Po omówieniu projektu uchwały budżetowej na rok 2010 Przewodniczący oczytał: 
1) uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczącej 

projektu budżetu Gminy Kluki na 2010 r. RIO zaopiniowała pozytywnie przedłożony projekt 
budżetu. 

2) Uchwałę Składu Orzekającego RIO w sprawie opinii możliwości sfinansowania deficytu 
budżetowego oraz prognozy kształtowania się długu publicznego Gminy Kluki. 
Skład Orzekający RIO zaopiniował pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu 
budżetowego oraz  prognozę kształtowania się długu publicznego załączoną do projektu 
budżetu.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowało 7 radnych, 8 wstrzymało 
się od głosu.  

 
Uchwała Nr 51/XXXVI/09 

Rady Gminy Kluki 
Z dnia 28 grudnia 2009 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kluki na 2010 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Punkt 6 – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 44/XXIII/2001 Rady Gminy Kluki 
z dnia 28 grudnia 2001 roku w sprawie zasad sprzedaży w drodze bezprzetargowej 
samodzielnych lokali mieszkaniowych stanowiących własność Gminy Kluki wraz z ułamkową 
częścią gruntu udzielenia bonifikat przy sprzedaży. 
 
Projekt uchwały omówił Radca Prawny A. Domański. 
Ostatnie zmiany w ustawie o gospodarce nieruchomościami (głównie art. 68), sprawiają, iż 
przedstawiony projekt budzi pewne wątpliwości. Do tej pory obowiązywała zasada, że rada 
decydowała według jakich zasad mają być zbywane lokale stanowiące własność gminy. Zmiana 
art. 68 ustawy o gospodarce nieruchomościami wprowadziła zasadę, ze rada wyraża jedynie 
zgodę na sprzedaż nieruchomości oraz na zastosowanie ewentualnej bonifikaty w stosunku do 
ceny ustalonej przez rzeczoznawcę majątkowego. 
W związku z tym pan A. Domański przedstawił alternatywny projekt uchwały o wyrażeniu 
zgody na sprzedaż konkretnej nieruchomości oraz zastosowania konkretnej bonifikaty 
odnoszącej się do tego lokalu. 
Propozycje radnych dotyczące zastosowania bonifikaty: 

a) 80 % 
b) 50 % 

Za udzieleniem bonifikaty w wysokości 80 % w stosunku do ustalonej ceny głosowało 7 
radnych, za udzieleniem bonifikaty 50 % głosowało 5 radnych, 3 wstrzymało się od głosu.  
Radca Prawny A. Domański odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem uchwały w treść jaką 
odczytał pan Mecenas głosowało 8 radnych, 5 było przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. 
 

Uchwała Nr 52/XXXVI/09 
Rady Gminy Kluki 

Z dnia 28 grudnia 2009 r. 
W sprawie zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego jako odrębnej nieruchomości 

dotychczasowemu najemcy i zastosowanie bonifikaty od ceny sprzedaży. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
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Punkt 7 – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
 
                 Radni zgłosili uwagi i zastrzeżenia do projektu uchwały: 
Radna I. Lewińska – zwiększenia kosztów wynagrodzeń i pochodnych oraz brak 
jakichkolwiek sprawozdań z działalności Komisji do spraw Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. W związku z tym poproszono o bliższe wyjaśnienia członka komisji  tj. 
pracownika urzędu gminy panią U. Herudzińską. 
Radny J. Dymiński – zaproponował, aby przyjąć program profilaktyczny, natomiast na kolejną 
sesję zaprosić przewodniczącą komisji i wyjaśnić wszystkie wątpliwości. 
Pani U. Herudzińska odpowiedziała na pytania radnych dotyczące działań komisji. Radni 
jednak zdecydowali, że konieczne jest, aby zaprosić panią Parchatko na sesję oraz zlecić 
przygotowanie sprawozdania z działalności komisji. 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. Za przyjęciem głosowało 9 radnych, 5 
wstrzymało się od głosu, a 1 był przeciwny. 
 

Uchwała Nr 53/XXXVI/09 
Rady Gminy Kluki 

Z dnia 28 grudnia 2009 r. 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Punkt 8 – Podjęcie innych niezbędnych uchwał. 

 
              W tym punkcie porządku obrad nie były podejmowane żadne uchwały.  
 

Punkt 9 – Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
 
                Wójt J. Rożnowski przedstawił informacje z działalności międzysesyjnej: 

 finalizowanie inwestycji pod względem rozliczeń: 
   1)    wodociągi – dofinansowanie z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska. 
   2)    budowa boiska „Orlik” – dofinansowanie z Ministerstwa Sportu. 
   3)    aneks do umowy na dofinansowanie kanalizacji - Urząd Marszałkowski.  

 
Punkt 10 i 11 – Interpelacje i wolne wnioski. Sprawy różne. 
 
                          Radni podjęli dyskusję dotyczącą następujących zagadnień: 
 

Radna Z. Dyła- ponowna prośba o oznakowanie zjazdu z drogi nr 8 na osiedle Leśne              
w Klukach, 
Wójt J. Rożnowski- w związku z tym, że wpłynął również wniosek dotyczący oświetlenia na 
tym odcinku drogi, zostanie skierowany wniosek do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad. Do 
tego pisma zostanie dołączona opinia policji, określająca ilość zdarzeń i ich konsekwencje. 
Pan Wójt zwrócił się również do Rady o opinię w kwestii realizowanego zadania w zakresie 
odśnieżania dróg. Następnie w odpowiedzi na pytania z poprzedniej sesji radnej I. Lewińskiej  
w sprawie możliwości zorganizowania badań profilaktycznych na terenie gminy oraz instalacji 
bankomatu, wójt udzielił szczegółowych wyjaśnień: 
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a) koszty jakie gmina musi ponieść za zorganizowanie jednodniowych badań tj. około 500 
zł (umowa- zlecenia dla lekarza) oraz kwestia kateringu dla lekarza i osoby z obsługi 
medycznej,  

b) bankomat- szczegółowo wszystkie warunki lokalowe zostaną omówione z Dyrektorem 
W. Wojewodą. Dla banku jest to wydatek około 100 000 zł. Ubezpieczenie urządzenia 
uzależnione jest od konkretnych warunków lokalowych,  

Radny Cz. Siewiera- pytanie dotyczące modernizacji drogi krajowej nr 8 oraz bardzo istotna 
sprawa lewoskrętów do miejscowości Podwódka, Kaszewice, os. Leśne, Żar, Parzno, do 
Polgruntu. 
Wójt J. Rożnowski- decyzje dotyczące rozwiązań na konkretnych odcinkach dróg podejmuje 
Generalna Dyrakcja Dróg i Autostrad, następnie występuje do gminy o uzgodnienia. 
Dotychczas o takie uzgodnienia nie wystąpiono. W związku z tym zostanie wystosowane 
pismo w tej sprawie do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad.  
Radni J. Dymiński oraz B. Trzmiel zgłosili brak znaków określających miejscowości Osina  
i Podwódka.  
W dalszej części obrad Radni zaproponowali zorganizowanie na terenie gminy kursów np. 
kurs komputerowy lub angielski.  
Wójt J. Rożnowski- najprawdopodobniej staniemy przed koniecznością zatrudnienia osoby, 
która zajmie się aktywizacją urzędu oraz realizacją Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
Wójt zaproponował  radnym szkolenie z zakresu nowej ustawy, która wprowadza zmiany 
również w zakresie uprawnień rady. 
Radna I. Lewińska- pytanie dotyczące możliwości pozyskania środków na integracje 
społeczności wiejskiej.  
Wójt J. Rożnowski- istnieje możliwość pozyskania środków na taki cel w ramach Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki. Jednak musi istnieć podmiot prawny np. w postaci 
zarejestrowanego Koła Gospodyń Wiejskich  lub Stowarzyszenia 15 osobowego 
zarejestrowanego  w KRS. Dofinansowanie z zewnątrz w 100 % stanowi kwotę około 50 tys. 
zł, z tym, że instytucja pośrednicząca musi mieć zabezpieczenie. W przypadku nowego 
stowarzyszenia nie posiadającego środków własnych możliwe jest pozyskanie środków         
w partnerstwie z gminą na zasadzi poręczenia.  
Radny H. Szafran – prośba o oznakowanie drogi linią ciągłą w miejscu przystanku 
autobusowego, gdzie zatrzymuje się autobus szkolny. Jest to istotne ze względu na 
bezpieczeństwo dzieci wysiadając, bądź wsiadające do autobusu szkolnego. 
Wójt zobowiązał się skierować pismo do Starostwa o oznakowanie miejsca linią ciągłą oraz 
tablicą: uwaga dzieci. 
Następnie sołtys z m-ci Parzno zgłosił, iż droga dojazdowa do pól i łąk, która była robiona    
w ubiegłym roku, podczas deszczu nie spełnia swojej funkcji. Jest to spowodowane 
najprawdopodobniej  niewłaściwie przystosowanym podłożem. 
Pani sołtys z Ciszy przypomniała również już wcześniej poruszoną sprawę roznoszenia 
nakazów płatniczych przez sołtysów i związane z tym  ewentualne prowizje.  
 
Punkt 12 – Zakończenie obrad. 
                   Na zakończenie Przewodniczący Rady G. Augustyniak na nadchodzący rok złożył 
radnym najserdeczniejsze życzenia. Do życzeń przyłączył się  również Pan Wójt J. 
Rożnowski.  
O godzinie 15:20 Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady. 
 
 
….................................................                                                        …................................... 
Protokołowała: Danuta Stolarczyk                                                       Przewodniczący Rady 


